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§94     KS2023/241 

 
Detaljplan för Bollebygd, Fjällastorp 3:6 m.fl, Fjällastorp - beslut om 
granskning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut detaljplan för Bollebygd, Fjällastorp 3:6 m.fl., Fjällastorp, 
på granskning enligt plan- och bygglagen 5 kap 18 §. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen 
inte kan förmodas innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav i augusti 2015 i uppdrag till dåvarande samhällsbyggnadsnämnden att ta 
fram en detaljplan för Fjällastorp 3:6, Bollebygds kyrkby 1:28 och del av Bollebygds Prästgård 1:1. 
Detaljplanen pausades därefter innan samråd, i väntan på bl.a. ny översiktsplan. 
Kommunfullmäktige gav i april 2018 i uppdrag till dåvarande samhällsbyggnadsnämnden att ta 
fram en detaljplan för Fjällastorp 3:6 m.fl. I samband med att planprogrammet för Kulla 
upphävdes gavs ett nytt planuppdrag 2022-03-01, § 37, för fastighet Fjällastorp 3:6 m.fl. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-06-20 att godkänna att exploatören får driva planen 
med exploatörssamverkan. Genom beslut i kommunstyrelsen 2023-08-17 ingår inte längre 
Bollebygds kyrkby 1:28 och Bollebygds Prästgård 1:1 i detaljplanen. 
  
Detaljplanen syftar till att möjliggöra bostäder för en blandad målgrupp som tar hänsyn till de 
natur-, kultur och landskapsvärden som Nolåns dalgång inrymmer. Vidare syftar detaljplanen till 
att möjliggöra en sammanhängande framtida västlig expansion av Bollebygds tätort. Det 
exponerade läget i Nolåns dalgång gör att siktlinjer och utformning blir särskilt viktiga. 
Detaljplanen reglerar därför att bebyggelsen hålls låg och att ett grönstråk behålls centralt i 
planområdet. Planområdet utgörs av jordbruksmark. Miljöbalken anger att brukningsvärd 
jordbruksmark endast får tas i anspråk för bebyggelse om det behövs för att tillgodose ett 
väsentligt samhällsintresse och att detta behov inte kan tillgodoses på ett från allmän synpunkt 
tillfredställande sätt genom att annan mark tas i anspråk. En lokaliseringsutredning har därför 
tagits fram som undersöker alternativa lokaliseringar i kommunen. 
  
Kommunstyrelsen beslutade 2023-09-18 att skicka ut detaljplanen på samråd. Vid samrådet 
inkom 19 yttranden från myndigheter, sakägare och övriga.  
  
Exploatören får utgifter för bland annat planläggning, bygglov och exploateringsbidrag alternativt 
kostnader för utförande av allmän platsmark. Om exploatören bygger ut allmän platsmark ska 
dessa anläggningar överlåtas till kommunen utan ersättning. Kommunen får inkomster i form av 
anläggningsavgifter enligt gällande VA-taxa. Kommunen får utgifter i form av drift av 
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kommunala anläggningar.  
  
Förvaltningen bedömer att planförslaget är lämpligt att sända ut för granskning. Detaljplanen 
bedöms inte innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut detaljplan för Bollebygd, Fjällastorp 3:6 m.fl., Fjällastorp, 
på granskning enligt plan- och bygglagen 5 kap 18 §. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen 
inte kan förmodas innebära betydande miljöpåverkan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Beslut om granskning Fjällastorp 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§95     KS2024/189 

 
Detaljplan för Låddekärrsbu 1:11 m.fl. Nordost om Grönkullenmotet 
- beslut om granskning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut detaljplan Bollebygd Låddekärrsbu 1:1 m.fl. nordost om 
Grönkullenmotet, på granskning. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen inte kan antas 
innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Ärendet 
Dåvarande samhällsbyggnadsnämnden beslutade i maj 2021 att lämna positivt planbesked för 
Bollebygd Låddekärrsbu 1:1 m.fl. 2021-12-16 gav kommunstyrelsen i uppdrag till dåvarande 
samhällsbyggnadsnämnden att påbörja detaljplanering för Bollebygd Låddekärrsbu 1:1 m.fl. 2022-
08-22 godkänner samhällsbyggnadsnämnden att detaljplanen för Bollebygd Låddekärrsbu 1:1 
m.fl. tas fram med exploatörssamverkan. Sedan 2022 har Bollebygds kommun fastställda riktlinjer 
för exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen. Exploatörens plankonsult utgörs av Liljewall 
Arkitekter AB. 
  
2023-12-11 beslutade dåvarande samhällsbyggnadsnämnden att godkänna förslaget till detaljplan 
Bollebygd Låddekärrsbu 1:11 nordost om Grönkullemotet för samråd. Planområdet utgör cirka 
20 hektar och är beläget cirka 2 km öster om Bollebygd tätort i anslutning till riksväg 40. I väster 
angränsar området till Göteborgsvägen följt av befintligt industri- och verksamhetsområde. 
Nordväst och öster om planområdet finns ett antal bostadsfastigheter och i övrigt angränsar 
fastigheten till skogsmark. Planområdet har sedan tidigare utgjorts av produktionsskog som 
slutavverkats. Området är idag obebyggt men det finns en telemast och luftledningar inom 
området. Detaljplanen möjliggör uppförande av ett verksamhetsområde med tillhörande 
komplementbyggnader och tekniska anläggningar som krävs för att verksamheten ska kunna 
bedrivas på platsen. Exempel på verksamheter som kan uppföras inom området är service, lager, 
tillverkning med tillhörande försäljning, partihandel och annan jämförlig verksamhet med 
begränsad omgivningspåverkan. Exempel på tillhörande komplementbyggnader/tekniska 
anläggningar är transformatorstation, teknisk anläggning för vatten och avlopp, ställverk 
etc. Planförslaget är i enlighet med gällande översiktsplan.  
  
Vid samrådet inkom tio yttranden från myndigheter och sakägare. Länsstyrelsen pekade på ett 
antal utredningar som behövde kompletteras. Dessa utredningar har kompletterats och 
information från dem har förts in i planhandlingarna. Trafikverket önskade komplettering av 
trafikutredningen för att tydliggöra att infarten till planområdet uppfyller kraven enligt VGU samt 
tydliggörande av antal fordonsrörelser till och från planområdet. Utredningen och 
planhandlingarna är uppdaterade enligt Trafikverkets önskemål, uppdaterad utredning är även 
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avstämd med Trafikverket. 
  
Ägarna till intilliggande fastigheter har inkommit med ett gemensamt yttrande. De uttrycker oro 
kring detaljplanens eventuella påverkan på deras dricksvattenbrunnar. De är även kritiska till 
planerad flytt av mobilmasten som finns inom planområdet, då flytten innebär att den hamnar 
närmare intilliggande fastigheter. De menar även att kommunen inte har tagit hänsyn till 
synpunkter som förts fram innan samrådet. Planhandlingarna har inte anpassats efter 
fastighetsägarnas synpunkter. Anledningen till att byggrätterna inte ändras är att området i 
kommunens Översiktsplan är utpekat för verksamheter, vilket innebär att kommunen långsiktigt 
har tagit ställning för att prioritera utveckling av verksamheter inom området.  
  
Inför granskningen har även planhandlingarna uppdaterats i frågan om utbyggnad och 
huvudmannaskap för vatten och avlopp. Förslaget innebär att exploatören får en 
anslutningspunkt vid plangräns och bygger ut samt förvaltar vatten- och avloppsledningarna 
inom planområdet. 
  
Exploatören får utgifter för planläggning, bygglov, förrättningskostnader, exploateringsbidrag 
alternativt kostnad för utförande av allmän platsmark, ledningsflytt, flytt av telemast, flytt och 
anläggning av befintlig gemensam väg, anslutningsavgift, masshantering inklusive erforderliga 
tillstånd, geotekniska åtgärder, eventuella åtgärder för biotopskydd, dispensansökan samt 
anmälan/tillstånd och byggnation inom kvartersmark. För det fall exploatören bygger ut allmän 
platsmark ska dessa anläggningar överlåtas till kommunen utan ersättning. Kommunen får 
inkomster i form av anläggningsavgifter enligt gällande VA-taxa. Kommunen bedöms inte få 
några utgifter utöver drift av kommunala anläggningar. 
  
Dialog förs mellan exploatören och berörda ledningsägare. En eventuell flytt av luftledningen 
kommer att bekostas av exploatören. Kraftförsörjning sker i samråd med berörda nätägare. 
Respektive ledningsägare bygger ut erforderlig infrastruktur och tecknar avtal med kommande 
fastighetsägare avseende anslutning till respektive fastighet. Detaljplanens genomförande bedöms 
inte medföra några större intäkter eller större kostnader för kommunen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att detaljplanen är lämplig att skicka ut för granskning 
enligt plan och bygglagen 5 kap §18. Detaljplanen antas inte innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut detaljplan Bollebygd Låddekärrsbu 1:1 m.fl. nordost om 
Grönkullenmotet, på granskning. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen inte kan antas 
innebära betydande miljöpåverkan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 Beslut om granskning Låddekärrsbu 1:11 
 Karta till FF Låddekärrsbu 1_11 m fl 
 Bilaga 1 - Karta över del av ledningen som ska raseras 
 Bilaga 2 - Hur man överklagar beslutet till mark- och miljödomstolen 
 Fastställande av återställningsåtgärder 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§96     KS2024/229 

 
Yttrande kring åtgärder i Erikstorpsbäcken  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller tillstånd för åtgärder på kommunal mark i Erikstorpsbäcken. 
 

Ärendet 
2024-06-19 inkom till bygg- och miljöförvaltningen en ansökan om tillstånd för enklare åtgärder i 
Erikstorspbäcken på kommunal mark samt ytterligare förslag till åtgärder - i samverkan mellan 
Gaddenskolan, Sportfiskarna och Lygnerns vattenråd. Gaddenskolans årskurs 3 och 4 har 
undersökt Erikstorpsbäcken den 16 och 17 maj 2024. Som stöd fanns en person med från 
Sportfiskarna och en person från Lygnerns vattenråd. Arbetet har varit en del inom Leader-
projektet Vattnet i skolan och Skolbäcken som vattenrådet driver och har ansvar för. Klasserna 
föreslår flera åtgärder vilket skulle kunna hjälpa fisken att återkomma i bäcken. Vissa åtgärder kan 
klasserna hjälpa till med att genomföra redan under höstterminen 2024 i samarbete med 
Vattenrådet och Sportfiskarna. Klasserna kan sedan följa upp vilka effekter åtgärderna 
fått. Kommunen äger marken längs den undersökta sträckan (Bollebygd Flässjum 12:77 och 
Bollebygd Erikstorp 1:4). Vattenrådet vill därför tillsammans med klasserna be om tillstånd att 
genomföra åtgärder för att förbättra miljön och för livet i vattnet. 
  
Sökande står för större delen av kostnaderna. En del av åtgärderna kommer att genomföras 
tillsammans med Teknik- och servicenämnden. Teknik- och servicenämnden måste fatta eget 
beslut om vilka av åtgärderna som kan genomföras, om budget finns, kan omfördelas eller om 
det behövs tillskjutas budgetmedel för att kunna genomföras. I övrigt kommer åtgärderna inte att 
belasta kommunen ekonomiskt. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det är lämpligt att besluta att Lygnerns vattenråd m.fl. 
får tillstånd att på kommunal mark genomföra föreslagna enklare åtgärder under förutsättning att 
avtal upprättas om vilka rättigheter och skyldigheter som gäller. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen bifaller tillstånd för åtgärder på kommunal mark i Erikstorpsbäcken. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
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 Yttrande kring åtgärder i Erikstorpsbäcken 
 Skrivelse från Lygnerns vattenråd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§97 

Trafiksituationen på Bollebygdskolan - information 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Hedvig Mathiasson, sommarpraktikant på plan- och exploateringsenheten, informerar om det 
uppdrag som hon arbetat med under sommaren - trafiksituationen vid och kring 
Bollebygdskolan, och de förbättringar som skulle kunna genomföras.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§98     KS2024/97 

 
Näringslivspolicy för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottet (ksau) återremitterar ärendet då utbildningsnämnden inte har yttrat sig inom 
given tid. Ksau vill ge utbildningsnämnden möjlighet till att yttra sig och ger därför nämnden 
möjlighet att göra så innan den 27 augusti. Inkommet yttrande ska arbetas in i tjänsteskrivelse och 
ärendet går sedan direkt till kommunstyrelsens möte den 3 september. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommuns ambition är att det ska vara lätt för företagare att driva företag i Bollebygds 
kommun. Att entreprenörer, företagare och företagsledare etablerar och utvecklar sina företag i 
kommunen gör hela kommunen starkare. Företagare ska bemötas positivt och hjälpsamt med ett 
lösningsorienterat förhållningssätt och en sammanhållen kommun. Detta genererar fler 
arbetstillfällen och därmed inflyttning till kommunen. En fortsatt befolkningstillväxt skapar 
ökade skatteintäkter, vilket ger kommunen resurser för att utveckla vård, skola, omsorg och 
infrastruktur. Bollebygds kommun måste därför utarbeta en policy för att uppnå dessa mål. Sättet 
för att uppnå dessa mål behandlas övergripande i en policy för näringslivet i kommunen. Till 
policyn finns en framtagen strategi för näringslivet som är mer utförlig. 
  
Förslag till policy har presenterats och utarbetats i samarbete med företagare i kommunen. 
Policyn har varit ute på remiss till socialnämnden, utbildningsnämnden, bygg- och miljönämnden 
och teknik- och servicenämnden samt till företagare via kommunens hemsida. Svarsdatum var 
senast den 30 juni 2024. 
  
Svar på remiss har inkommit från socialnämnden, bygg- och miljönämnden samt teknik- och 
servicenämnden. Svar har inte inkommit från utbildningsnämnden. 
  
Svar har inkommit från företagare i kommunen. Samtliga som har svarat på remissen har ställt sig 
positiva till policyn för näringslivet i Bollebygds kommun. 
  
Socialnämnden vill att kommunen ska sträva efter ett ökat samarbete mellan samtliga 
förvaltningar, vilket är en självklarhet och som vi påtalar i både den reviderade 
näringslivsstrategin och i policyn. Bygg- och miljönämnden önskar lyfta in frågan om övriga 
facknämnder bör ha representanter som deltar i mötesforumen, detta för att fokusera på en 
sammanhållen kommun. Det är viktigt att alla nämnder fokuserar på en sammanhållen kommun. 
Viktigt är att balansen uppfylls så att det inte blir fler kommunala representanter mot 
näringslivsrepresentanter. Däremot är det viktigt som bygg- och miljönämnden påtalar för en 
sammanhållen kommun att möjlighet ges vid träff med näringslivsorganisationerna att adjungera 
in presidier och tjänstepersoner från socialnämnden, utbildningsnämnden och teknik- och 
servicenämnden för de frågor som berör respektive nämnd. Likaså bör gälla när 
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kommunledningen träffar enskilda företag på företagsbesök, att man är en liten grupp med 
kommunala representanter och vid behov tas fler tjänstepersoner in eller att man träffas igen med 
berörda parter som näringsidkaren önskar få träffa. 
  
Alla är välkomna på kommunens frukostmöten redan idag, både näringsidkare och kommunala 
representanter. 
  
Teknik- och servicenämnden har flera bra synpunkter som kommer att tas om hand i kommande 
arbetssätt med handlingsplan tillsammans med alla förvaltningschefer. 
  
Näringsidkarna har varit delaktiga i framtagandet av policyn för näringslivet via 
näringslivsorganisationerna i kommunen. Näringsidkarna har givit positiv respons, men det finns 
en farhåga från en del näringsidkare att policyn bara blir ett dokument som inte genomsyrar 
verksamheterna. Fortsatt arbete via handlingsplan kommer kontinuerligt att arbetas med via 
näringslivsorganisationerna och förvaltningscheferna. Handlingsplan har upprättats tillsammans 
med näringslivsorganisationerna där deras behov och önskemål om vad näringsidkarna behöver 
från kommunen och där förvaltningscheferna via kommunledningsgruppen arbetar med hur vi 
tillsammans bygger en kommun som är lätt att verka, besöka, bo och leva i. En näringsidkare har 
framfört att det behöver finnas en gemensam målbild. Vad vill Bollebygds kommun och varför. 
Förslag på text har införts i både näringslivsstrategin och i policyn: "Vår gemensamma 
målsättning är att vi tillsammans skapar en attraktiv kommun att verka, besöka, bo och leva i." 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till näringslivspolicy för Bollebygds kommun. Policyn gäller 
från och med 2024-11-01. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Arbetsutskottet (ksau) återremitterar ärendet då 
utbildningsnämnden inte har yttrat sig inom given tid. Ksau vill ge utbildningsnämnden möjlighet 
till att yttra sig och ger därför nämnden möjlighet att göra så innan den 27 augusti. Inkommet 
yttrande ska arbetas in i tjänsteskrivelse och ärendet går sedan direkt till kommunstyrelsens möte 
den 3 september. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett förslag om återremiss. Ordföranden 
frågar först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde, och finner att 
ärendet återremitteras.  
 

Beslutsunderlag 
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 Näringslivspolicy för Bollebygds kommun 
 Näringslivspolicy för Bollebygds kommun 
 §54 TSN Näringslivsstrategi och näringslivspolicy för Bollebygds kommun(TSN2024103-

5) 
 Yttrande teknik- och servicenämnden Bollebygds kommun angående näringslivsstrategi 

och näringslivspolicy för Bollebygds kommun(TSN2024103-4) 
 Beslut om yttrande 
 Yttrande om näringslivsstrategi och näringslivspolicy 
 Protokollsutdrag BMN 2024-05-13 §62 
 Näringslivsstrategi och Näringslivspolicy för Bollebygds kommun- yttrande 
 §52 KS Näringslivsstrategi och näringslivspolicy för Bollebygds kommun - beslut om 

remiss 

Skickas till 
Näringslivschef 
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§99     KS2024/227 

 
Näringslivsstrategi för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottet (ksau) återremitterar ärendet då utbildningsnämnden inte har yttrat sig inom 
given tid. Ksau vill ge utbildningsnämnden möjlighet till att yttra sig och ger därför nämnden 
möjlighet att göra så innan den 27 augusti. Inkommet yttrande ska arbetas in i tjänsteskrivelse och 
ärendet går sedan direkt till kommunstyrelsens möte den 3 september. 
 

Ärendet 
Bollebygd kommuns ambition är att det ska vara lätt att driva företag i Bollebygds kommun. Att 
entreprenörer, företagare och företagsledare etablerar och utvecklar sina företag i kommunen gör 
hela kommunen starkare. Företagare ska bemötas positivt och hjälpsamt med ett 
lösningsorienterat förhållningssätt och en sammanhållen kommun. Detta genererar fler 
arbetstillfällen och därmed inflyttning till kommunen. En fortsatt befolkningstillväxt skapar 
ökade skatteintäkter, vilket ger kommunen resurser för att utveckla vård, skola, omsorg och 
infrastruktur. Bollebygds kommun måste därför utarbeta en plan för att uppnå dessa mål. Sättet 
för att uppnå dessa mål behandlas övergripande i en strategi för näringslivet i kommunen. 
  
Strategin för näringslivet har presenterats och utarbetats med företagare i kommunen. 
Näringslivsstrategin har varit ute på remiss till socialnämnden, utbildningsnämnden, bygg- och 
miljönämnden och teknik- och servicenämnden samt till företagare via kommunens hemsida. 
Svarsdatum var senast den 30 juni 2024. Svar på remiss har inkommit från socialnämnden, bygg- 
och miljönämnden samt teknik- och servicenämnden. Svar har inte inkommit från 
utbildningsnämnden. 
  
Svar har inkommit från företagare i kommunen. Samtliga som har svarat på remissen har ställt sig 
positiva till den reviderade näringslivsstrategin för Bollebygds kommun. 
  
Socialnämnden vill att kommunen ska sträva efter ett ökat samarbete mellan samtliga 
förvaltningar, vilket är en självklarhet och som vi påtalar i den reviderade näringslivsstrategin.  
  
Bygg- och miljönämnden önskar lyfta in frågan om övriga facknämnder bör ha representanter 
som deltar i mötesforumen, detta för att fokusera på en sammanhållen kommun. Det är viktigt 
att alla nämnder fokuserar på en sammanhållen kommun. Viktigt är att balansen uppfylls så att 
det inte blir fler kommunrepresentanter mot näringslivsrepresentanter. Däremot är det viktigt 
som bygg- och miljönämnden påtalar för en sammanhållen kommun att möjlighet ges vid träff 
med näringslivsorganisationerna att adjungera in presidier och tjänstepersoner från 
socialnämnden, utbildningsnämnden och teknik- och servicenämnden för de frågor som berör 
respektive nämnd. Likaså bör gälla när kommunledningen träffar enskilda företag på 
företagsbesök, att man är en liten grupp med kommunala representanter och vid behov tas fler 
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tjänstepersoner in eller att man träffas igen med berörda parter som näringsidkaren önskar få 
träffa. 
  
Alla är välkomna på kommunens frukostmöten redan idag, både näringsidkare och kommunala 
representanter. 
  
Teknik- och servicenämnden har flera bra synpunkter som kommer att tas om hand i kommande 
arbetssätt med handlingsplan tillsammans med alla förvaltningschefer. 
  
Näringsidkarna har varit delaktiga i framtagandet av den reviderade näringslivsstrategin via 
näringslivsorganisationerna i kommunen. Näringsidkarna har givit positiv respons, men det finns 
en farhåga från en del näringsidkare att strategin bara blir ett dokument som inte genomsyrar 
verksamheterna. Fortsatt arbete via handlingsplan kommer kontinuerligt att arbetas med 
näringslivsorganisationerna och förvaltningscheferna. Handlingsplan har upprättats tillsammans 
med näringslivsorganisationerna där deras behov och önskemål om vad näringsidkarna behöver 
från kommunen och där förvaltningscheferna via kommunledningsgruppen arbetar med hur vi 
tillsammans bygger en kommun som är lätt att verka, besöka, bo och leva i. En näringsidkare har 
framfört att det behöver finnas en gemensam målbild. Vad vill Bollebygds kommun och varför. 
Förslag på text har införts i strategin för näringsliv: "Vår gemensamma målsättning är att vi 
tillsammans skapar en attraktiv kommun att verka, besöka, bo och leva i." 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till reviderad näringslivsstrategi för Bollebygds kommun. Den 
reviderade strategin gäller från och med 2024-11-01. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Arbetsutskottet (ksau) återremitterar ärendet då 
utbildningsnämnden inte har yttrat sig inom given tid. Ksau vill ge utbildningsnämnden möjlighet 
till att yttra sig och ger därför nämnden möjlighet att göra så innan den 27 augusti. Inkommet 
yttrande ska arbetas in i tjänsteskrivelse och ärendet går sedan direkt till kommunstyrelsens möte 
den 3 september. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett förslag om återremiss. Ordföranden 
frågar först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde, och finner att 
ärendet återremitteras.  
  
 

Beslutsunderlag 
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 Näringslivsstrategi för Bollebygds kommun 
 Näringslivsstrategi för Bollebygds kommun 
 Näringslivsstrategi för Bollebygds kommun KS2019/258 

Skickas till 
Näringslivschef 
 

Page 16 of 25



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2024-08-15 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§100     KS2024/224 

 
Budgetunderlag kommunstyrelsen 2025-2027  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar upprättat budgetunderlag för kommunstyrelsen 2025-2027. 
 

Ärendet 
Under hösten 2023 beslutades om en ny budgetprocess vilket innebär att kommunfullmäktiges 
budgetbeslut även innehåller preliminära ramar för nästkommande år. Utifrån dessa preliminära 
ramar ska respektive nämnd upprätta budgetunderlag som beskriver konsekvenserna av den 
preliminärt tilldelade ramen samt kompletterande information/specificering av förändrade behov 
senast augusti månad. I detta ärende beskrivs kommunstyrelsens budgetunderlag för 2025–2027. 
  
Budgetunderlaget avser enbart kommunstyrelsen som nämnd, inspel från övriga t.ex. fackliga 
parter och kommunens revisorer behandlas i den övergripande budgetprocessen. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar upprättat budgetunderlag för kommunstyrelsen 2025-2027. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Budgetunderlag kommunstyrelsen 2025-2027 
 Budgetunderlag kommunstyrelsen 2025-2027 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§101     KS2024/223 

 
Tilläggsbudget till följd av generella statsbidrag och omfördelning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige fördelar erhållna statsbidrag som klassificerats som generella genom att 
justera följande nämnders ramar 2024 med följande belopp: 
Socialnämnden 518 tkr. 
Utbildningsnämnden 510 tkr. 
Valnämnden 311 tkr. 
Finansförvaltningen -1 339 tkr. 
  
Kommunfullmäktige fördelar även 500 tkr från kommunstyrelsens ram till socialnämndens 
avseende återbruk som utförs av socialnämnden men där kommunstyrelsen fått ursprunglig 
budgetram. 
 

Ärendet 
Under våren har Bollebygds kommun fått tre statsbidrag som i externredovisningen klassas som 
generella bidrag. Bidragen anses vara generella eftersom ingen återredovisning krävs av bidragen. 
Generella statsbidrag redovisas centralt i kommunens finansförvaltning. För att bidragen ska 
komma nämnderna till del föreslås en ramhöjning med motsvarande belopp som bidragen. 
  
Kommunen har fått 311 tkr från valmyndigheten som kompensation för arbetet med EU-valet. 
Det är Förordning (2023:883) om statsbidrag för kommunernas medverkan vid 2024 års val till 
Europaparlamentet som reglerar ersättningen. Kostnaderna för EU-valet har främst belastats 
valnämnden varför förslaget är att hela bidraget föreslås tillfalla valnämnden. 
  
Socialnämnden har sökt och fått beviljat ”prestationsbaserade medel till kommuner som utökat 
bemanningen av sjuksköterskor på särskilda boenden”. Bidraget uppgår till 1 086 tkr varav 518 
tkr ska redovisas som en intäkt 2024. Resterande del ska redovisas 2025. Den del som avser 2024 
föreslås öka socialnämndens ram 2024. Beslut om resterande del görs i samband med 
budgetbeslut 2025. 
  
I Regeringens vårändringsbudget fick Skolverket i uppdrag att fördela 500 mnkr till skolväsendet i 
syfte att mildra effekten av inflationen. Bollebygds kommun har fått 510 tkr. Likt övriga generella 
statsbidrag krävs kommunen inte på någon återredovisning och det står kommunen fritt att 
använda pengarna hur den önskar. Eftersom syftet med bidraget är att gå till skolväsendet 
föreslås fullmäktige fördela medlen till utbildningsnämnden. 
  
Socialnämnden har haft kostnader för återbruk som ursprungligen budgeterats till 
kommunstyrelsen. Därför föreslås budgetramen omfördelas till den nämnd som har tagit på sig 
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uppdraget. 
  
Valnämnden och socialnämnden har haft kännedom om de här bidragen och räknat med att få 
dem då de är tydligt förknippade med deras respektive verksamhet. Utbildningsnämnden har inte 
haft kännedom om bidraget men har en negativ prognos till viss del på grund av ej kompenserad 
inflationsrelaterade kostnader för gymnasieplatser. Fördelas de generella bidragen enligt förslag är 
kommunens budgeterade resultat oförändrat 900 tkr. 
  
Prognosen som lades av nämnderna i april var negativ för socialnämnden och 
utbildningsnämnden. En generell ökning av ramen skulle underlätta nämndernas förutsättning att 
nå budget i balans under året. Ett sådant här tillskott är dock inte ramhöjande utan anpassningar 
för att nå budget i balans kommer ändå behöva göras till 2025. Valnämnden har redan räknat 
med att få hela statsbidraget avseende EU-valet i sin prognos då detta varit praxis tidigare. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige fördelar erhållna statsbidrag som klassificerats som generella genom att 
justera följande nämnders ramar 2024 med följande belopp: 
Socialnämnden 518 tkr. 
Utbildningsnämnden 510 tkr. 
Valnämnden 311 tkr. 
Finansförvaltningen -1 339 tkr. 
  
Kommunfullmäktige fördelar även 500 tkr från kommunstyrelsens ram till socialnämndens 
avseende återbruk som utförs av socialnämnden men där kommunstyrelsen fått ursprunglig 
budgetram. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Tilläggsbudget augusti 2024 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§102     KS2021/221 

 
Revidering av riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige antar förslag till reviderade riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun, 
daterat 2024-05-28. I och med antagandet upphäver kommunfullmäktige sitt tidigare beslut 2023-
05-04, § 37. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog i november 2021 riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun. En 
revidering gjordes våren 2023. Riktlinjerna för flaggning behöver återigen revideras i och med att 
Sverige inträtt som fullvärdig medlem i Nato 2024-03-07. Förslaget innebär att Natos flagga ska 
hissas jämte den svenska flaggan, på Natodagen som infaller den 4 april varje år. Natodagen är en 
märkesdag till minne av den 4 april 1949 då Nordatlantiska fördraget, som utgör grunden för 
Nato, ingicks. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till reviderade riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun, 
daterat 2024-05-28. I och med antagandet upphäver kommunfullmäktige sitt tidigare beslut 2023-
05-04, § 37. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Revidering av riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 
 Riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§103     KS2024/170 

 
Riktlinjer Bollebygdsambassadör  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för Bollebygdsambassadör, daterat 2024-05-28. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har varje år sedan 2003 utsett en Bollebygdsambassadör. Personen eller 
personerna som utses ska agera som goda ambassadörer genom att hjälpa till och sprida en 
positiv bild av Bollebygds kommun. Avsaknad av riktlinjer har gjort att det ibland har uppstått 
dialog om vem som kan bli nominerad och vad som förväntas av ambassadören. Riktlinjen 
förtydligar dessa frågor. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för Bollebygdsambassadör, daterat 2024-05-28. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer Bollebygdsambassadör 
 Riktlinjer Bollebygdsambassadör 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§104     KS2024/173 

 
Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027 
Tolkförmedling Väst  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget och verksamhetsplan 2025-2027 för Tolkförmedling Väst. 
 

Ärendet 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund och dess ändamål är att tillgodose medlemmarnas 
behov av språktolk. Förbundet har tilldelats uppdraget att bedriva språktolkförmedling och är 
därmed huvudman för verksamheten. Medlemsorganisationernas verksamheter köper samtliga 
språktolktjänster av Tolkförmedling Väst. Förbundet bedriver även översättningsverksamhet.  
Tolkförmedling Väst har varit i drift sedan 1 april 2013 och består av totalt 46 
medlemmar; Västra Götalandsregionen samt kommunerna Alingsås, Bengtsfors, Borås, 
Bollebygd, Dals-Ed, Essunga, Falköping, Grästorp, Gullspång, Göteborg, Götene, Herrljunga, 
Hjo, Härryda, Karlsborg, Kungälv, Lerum, Lidköping, Lilla Edet, Lysekil, Mariestad, Mark, 
Munkedal, Mölndal, Orust, Partille, Skara, Skövde, Sotenäs, Stenungsund, Strömstad, Svenljunga, 
Tanum, Tibro, Tidaholm, Tjörn, Tranemo, Trollhättan, Töreboda, Uddevalla, Ulricehamn, Vara, 
Vårgårda, Vänersborg och Öckerö.  
Som medlem i kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har Bollebygds kommun fått möjlighet 
att yttra sig angående förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027. Direktionen har på 
sammanträde 2024-05-31, § 556, beslutat att godkänna förslag till budget och verksamhetsplan 
2025-2027, samt att förslaget ska skickas till förbundsmedlemmarna för samråd inför beslut om 
budget och verksamhetsplan på direktionsmöte 2024-09-27. 
Budget och verksamhetsplan 2025-2027 innehåller budget för 2025 samt beskriver vad som 
planeras i verksamheten för åren 2025-2027. Budget 2025 är lagd utifrån idag gällande 
förutsättningar inklusive indexuppräkningar. Medlemmarnas behov beräknas till ca 315 000 
uppdrag. För en budget i balans bedöms en snitthöjning om ca 3,5 % nödvändig. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att kommunen inte har något att erinra mot förslag till 
budget och verksamhetsplan 2025-2027 och föreslår att kommunstyrelsen beslutar detsamma. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget och verksamhetsplan 2025-2027 för Tolkförmedling Väst. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027 för Tolkförmedling Väst 
 Protokollsutdrag 
 Förslag budget och verksamhetsplan 2025-2027 
 Komplettering till förslag till budget och verksamhetsplan 2025-2027 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§105     KS2024/177 

 
Partistöd 2024 - Kristdemokraterna (återremiss)  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (KD) för år 2024 med 
42 402 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet 
ska beslutas om kontinuerligt allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, 
vilket Kristdemokraterna nu gjort. Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per 
mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
År 2024 beräknas ett prisbasbelopp till 57 300 kr. 
  
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet på sammanträde 2024-06-18, för komplettering av 
underlag från (KD). Kompletteringen är gjord 2024-06-24 och bilagd ärendet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (KD) för år 2024 med 42 402 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 Partistöd 2024 - Kristdemokraterna (återremiss) 
 Komplettering av ansökan om partistöd 
 Granskningsrapport 2023, KD 
 §106 KS Partistöd 2024 - Kristdemokraterna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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